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Zápis z 5. jednání Finančního výboru ZMČ Praha 1 konaného dne 4. 5. 2023 

Přítomni: Giancarlo Lamberti – předseda FV 

  Stanislav Lazar – místopředseda FV 

  Jolana Braunová – tajemnice FV 

  Ing. Jakub Veselý – člen FV 

Ing. Marika Mocková – členka FV 

  JUDr. Pavel Marc LL.M. – člen FV – příchod 16:10 

  Mgr. Michal Vostřez – člen FV 

Omluveni:        Ing. Karel Tabery – člen FV 

Neomluveni:     X 

Přizvaní:          Tomáš Zbořil – asistent předsedy FV  

    Ing. Tomáš Heres – člen Rady MČ Praha 1 pro oblast financí a majetku 

Hosté ÚMČ P1: X 

Hosté:   Valerie Clare Talacková 

Zapisovatelka:  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Zahájení jednání:  16:00 

Ukončení jednání: 17:30 

 

1) Úvod – volba ověřovatele 

Jednání zahájil předseda výboru v 16:00 a konstatoval, že jednání je usnášeníschopné. Na úvod nechal 

hlasovat o ověřovateli zápisu jednání. Navržen byl Mgr. Michal Vostřez. Ten nominaci přijal. 

Hlasování číslo 45: Volba ověřovatele zápisu 
5 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

Ověřovatelem byl zvolen Mgr. Michal Vostřez. 
 

2) Schválení navrženého programu 

Předseda výboru představil členům navržený program a zároveň požádal o schválení zápisu ze 4. 

(mimořádného) jednání a nechal o něm hlasovat. 

Hlasování číslo 46: Schválení navrženého programu 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV schvaluje navržený program pro své 5. jednání. 
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3) Schválení zápisu z 3. jednání a zápisu ze 4. (mimořádného) jednání 

Předseda se dotázal členů výboru, zda mají připomínky k zápisům z předchozích dvou jednání výboru. 

Nikdo námitky neměl a tak bylo hlasováno o těchto zápisech per partes. 

Hlasování číslo 47: Schválení zápisu ze 3. jednání. 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV schvaluje zápis ze 3. (řádného) jednání výboru ze dne 30.3.2023. 
 

Hlasování číslo 48: Schválení zápisu ze 4. jednání. 
5 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

FV schvaluje zápis ze 4. (mimořádného) jednání výboru ze dne 26.4.2023. 
 

4) Účetní závěrky a výsledky hospodaření příspěvkových organizací zřízených MČ Praha 1 

za rok 2022 

 

Předseda výboru informoval členy výboru o usnesení Rady číslo UR23_0452 ze dne 25.4.2023, 

kterým byly schváleny účetní závěrky a výsledky hospodaření příspěvkových organizací zřízených 

MČ Praha 1 za rok 2022. Informoval, že jedinými body, které stojí za pozornost jsou Středisko 

sociálních služeb Praha 1 a Nemocnice Na Františku, jejichž hospodaření skončilo ztrátou. Následně 

dal možnost členům, aby se v diskusi dotazovali. Nikdo neměl dotazy. 

 

Hlasování číslo 49: Účetní závěrky a výsledky hospodaření příspěvkových organizací 
zřízených MČ Praha 1 za rok 2022 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV bere na vědomí Účetní závěrky a výsledky hospodaření příspěvkových organizací zřízených 
MČ Praha 1 za rok 2022 schválené usnesením Rady UR23_0452 ze dne 25.4.2023. 

 

5) Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 

2023 – informace 

 

Jako v předchozím bodě předseda výboru na úvod informoval členy o usneseních Rady č. UR23_0453 

ze dne 25.4.2023 a UR23_0357 ze dne 4.4.2023, kterými byla tato opatření schválena. Následně 

otevřel rozpravu, ve které nikdo neměl dotazy. 

 

Hlasování číslo 50: Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele 
rozpočtu na rok 2023 – informace 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV bere na vědomí Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele 
rozpočtu na rok 2023 schválená usneseními Rady UR23_0453 ze dne 25.4.2023 a UR23_0357 ze 

dne 4.4.2023. 
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6) Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za leden až březen 2023 za hlavní a ekonomickou 

činnost – informace 

 

V tomto bodě předseda požádal tajemnici výboru, aby členům podrobně popsala promítané materiály. 

Ta postupně informovala o jednotlivých příjmech a o celkové bilanci. Poté se zeptal JUDr. Pavel 

Marc, v které položce se zobrazují sankční poplatky za stání v modrých zónách. Na to mu odpovídala 

tajemnice výboru. Dále zmínil své pochybnosti ohledně propadu oproti předpokladům. Na to reagoval 

Ing. Heres s tím, že po změně provozovatele došlo lehčímu propadu, který by však měl být dorovnán. 

Propad způsobil výběr nové firmy, která ze začátku své působnosti na Praze 1 měla nekvalitní 

podklady, kvůli kterým nebyly důkazní materiály dostačující pro výběr sankcí. 

 

Tajemnice výboru v další části informovala o výdajové části rozpočtu. Postupně okomentovala 

jednotlivé ORJ. Více okomentovala ORJ 0417 – Školství, ORJ 0514 – Sociální oblast a ORJ 0515 – 

Zdravotnictví, která vykazují vyšší čerpání a které bylo způsobeno odesláním příspěvků příspěvkovým 

organizací na následující období dopředu. Na dotaz Ing. Veselého k výdajům na platy, kde mu 

vynaložená částka připadala nízká odpověděla, že výdaje na platy se účtují o 1 měsíc pozadu (v období 

1 - 3 jsou zaúčtovány pouze 2 výplaty). Není zde promítnuta výplata za březen.  

 

Na konec okomentovala plnění plánu výnosů a nákladů ekonomické činnosti. Informovala o 

nákladech, které vykazují nižší plnění. Důvodem je nízké plnění v položkách oprav a udržování a ve 

mzdových nákladech. Avšak je to dočasný stav a v nejbližších měsících by se měly zvednout. K této 

části se JUDr. Marc dotázal, jaké velké projekty v rámci oprav právě probíhají. Na to reagoval Ing. 

Heres s tím, že tyto opravy jsou čerpány z oblasti investic a to co členové vidí, jsou pouze drobné 

opravy.  

 

Jako další se s dotazem přihlásila V. Talacková s dotazem, jakým způsobem bude rozhodováno o tom, 

které nebytové prostory budou opravovány z peněz úřadu a které budou opravovány přímo nájemcem. 

Na to reagoval Ing. Heres s odpovědí, že metodika pro tuto problematiku se teprve tvoří a probíhají 

konzultace mezi městskými částmi tak, aby byly dodrženy zákonné podmínky.  

 

Hlasování číslo 51: Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za leden až březen 2023 za hlavní a 
ekonomickou činnost – informace 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV bere na vědomí Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za leden až březen 2023 za hlavní a 
ekonomickou činnost. 

 

7) Výsledek hospodaření NNF, P1 za rok 2022 - dorovnání ztráty za rok 2022 a způsob 

oddlužení nemocnice - úkol pro Finanční výbor ZMČ P1 z jednání ZMČ P1 dne 18. 4. 

2023 

 

Na úvod informoval G. Lamberti o proběhlém jednání Zastupitelstva, kde tento bod byl řešen 

v obsáhlé diskusi. Informoval, že přítomni byli i zástupci nemocnice. Na to navázal s tím, že 

zastupitelstvo svým usnesením zadalo úkol Finančnímu výboru, aby hledal možné způsoby oddlužení. 

Dále informoval o tom, že i radní Mgr. Michal Müller byl zaúkolován, aby našel způsoby, jak vyvést 

nemocnici ze ztrát. Z jeho strany již proběhlo několikrát jednání s MHMP. JUDr. Marc dále předsedu 

výboru doplnil, že na jednání zastupitelstva byla ze strany zástupců nemocnice podána informace, že i 
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přes již schválené příspěvky je vidět, že po prvním čtvrtletí nebudou tyto příspěvky stačit a bude 

potřeba ještě nějaké prostředky ze strany MČ Praha 1 do rozpočtu NNF doplnit.  

 

Hlasování číslo 52: Výsledek hospodaření NNF, P1 za rok 2022 - dorovnání ztráty za rok 
2022 a způsob oddlužení nemocnice - úkol pro Finanční výbor ZMČ P1 z jednání ZMČ P1 

dne 18. 4. 2023 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV bere na vědomí úkol ze zasedání Zastupitelstva daný usnesením UZ23_0067 ze dne 18.4.2023 
 

Hlasování číslo 53: Výsledek hospodaření NNF, P1 za rok 2022 - dorovnání ztráty za rok 
2022 a způsob oddlužení nemocnice - úkol pro Finanční výbor ZMČ P1 z jednání ZMČ P1 

dne 18. 4. 2023 
5 - PRO, 0 - PROTI, 1 - ZDRŽELO SE 

FV doporučuje při dorovnání ztráty využít výsledek z hlavní činnosti, kde byl výsledek 

hospodaření za rok 2022 ve výši 3 057 000 Kč a zbytek ztráty za rok 2022 dorovnat z ekonomické 

činnosti, odkud by bylo využito 36 674 000 Kč 

 

8) Výsledky hospodaření příspěvkové organizace Nemocnice na Františku, Praha 1 za 1. Q 

2023 

 

Předseda výboru zahájil poslední bod, který se týká podrobného pohledu na výsledky hospodaření 

NNF za 1. čtvrtletí roku 2023. Tajemnice výboru promítla členům výsledovku NNF a zároveň popsala 

informace, které byly promítnuty. Na to si vzal slovo předseda výboru a informoval, že tyto údaje 

budou nyní pečlivě shromažďovány a následně důkladně kontrolovány ze strany Finančního výboru. 

 

V rozpravě JUDr. Marc poukázal na již zmíněnou informaci, že podle tohoto pohledu bude potřeba 

dalších 10 milionů, aby nemocnice nebyla v červených číslech na konci roku.  

 

Dále se přihlásil Ing. Veselý, že by ocenil podrobné ekonomické výsledky ze strany NNF. Dále by ho 

zajímalo, jaké jsou konkrétní důvody pro vznik pohledávek vůči zdravotním pojišťovnám a dalším 

subjektům, jelikož některé pohledávky jsou po splatnosti více jak 365 dní. K tomu se předseda výboru 

vyjádřil, že by rád od členů získal dotazy, které k ekonomickým výsledkům mají, že by tyto dotazy 

byly následně zaslány nemocnici k zodpovězení. S dotazy dále pokračoval Ing. Veselý s tím, proč 

NNF nepracuje s dárci, kteří by nemocnici mohli podporovat. Přirovnal tento způsob k fakultní 

nemocnici v Motole, která byla nedávno podpořena velmi vysokou částkou ze strany dárce. Na to 

reagoval Mgr. Vostřez s tím, že dříve to tak v případě NNF bylo. S odpovědí reagoval předseda 

výboru, že bude zjištěno, zda s nějakými dary NNF pracuje a pokud ne, tak zda není možné 

s možnými dárci navázat spolupráci. 

 

Hlasování číslo 54: Výsledky hospodaření příspěvkové organizace NNF, Praha 1 za 1. Q 
2023 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV bere na vědomí Výsledky hospodaření příspěvkové organizace Nemocnice na Františku za 1. 

čtvrtletí roku 2023. 
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9) Závěr 

 

Na závěr jednání předseda výboru poděkoval všem členům za jejich účast a ukončil jednání v 17:30. 

 

Příští jednání výboru se bude konat na úřadě MČ Praha 1, v místnosti č. 212. Den a čas budou upřesněny 

ze strany tajemnice výboru a asistenta předsedy FV. 

 

Schválil: Giancarlo Lamberti, předseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Zapsala: Jolana Braunová, tajemnice FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Ověřil: Mgr. Michal Vostřez, člen FV ZMČ Praha 1 v.r. 


